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Skolebestyrelsesmøde 4 
Onsdag den 30. november kl 18.00 – 20.30 i Pusterummet på Langsøskolen. 

(Tidspunkt rykket pga landskamp og julefrokost rykket til januar) 

 

Mødeleder: John 

Deltagere: Hussein, Tilde, Desiree, Mette, Brian,  

Afbud:  

 

Kommende mødedatoer: 

Tirsdag den 17. januar - julefrokost og dagsorden 

Mandag den 20. februar - sammen med Voel og Resenbro 

Torsdag den 30. marts 

Onsdag den 10. maj 

Tirsdag den 6. juni 

 

Dagsorden 

 

 

1) Velkommen til og nyt fra Rettighedsråd og Elevrådet v. Tilde og 

Hussin 

18.00 - 18.10 

Referat:  

Rettighedsrådet har været i Aalborg og aflevere Klimakassen. Inspiration fra andre 

Rettighedsråd til blandt andet bedre toiletvaner. Se artikel om Rettighedsrådets arbejde 

med Klimastafetten: 

https://www.tv2ostjylland.dk/silkeborg/boernenes-kampdag-elever-fra-silkeborg-

sender-klimastafet-til-aalborg 

Opmærksomhed på toiletter, som for ofte ikke er rare at komme ind på. Det vil Elevråd  

og Rettighedsråd gerne arbejde videre med. 

 

https://www.tv2ostjylland.dk/silkeborg/boernenes-kampdag-elever-fra-silkeborg-sender-klimastafet-til-aalborg
https://www.tv2ostjylland.dk/silkeborg/boernenes-kampdag-elever-fra-silkeborg-sender-klimastafet-til-aalborg
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Elevrådet har drøftet blandt andet pauser. Vi skal i den kommende tid have fokus på 

gode pauser og den samlede skoledag. 

 

2) Opsamling på møde med forældreråd 

 18.10 - 18.30 

Se link til sidste mødes referat for at få opsamling fra Forældrerådsmøde SB møde 3 - 

referat.docx 

Kort fra ledelsesmøde om arbejde med forældreråd særligt i DK-hus 

 Referat: 

Drøftelse om forældreråd og arbejdet i forældreråd. Der er i nogle klasser en oplevelse 

af, at det er svært at få forældre til at tage mod invitation til det tætte 

forældresamarbejde. 

Vi skal have fokus på at sikre, at alle bidrager bedst muligt, og at bruge de ressourcer, 

der findes i alle klasser bedst muligt. 

Skolens rolle i at sikre deltagelse. 

Der er særlig opmærksomhed på Danmarkshusets forældreråd og gode muligheder for 

at engagere sig her. 

Vi opdaterer materialet til Forældrerådsinspiration. (Keld) 

Det er en generel oplevelse, at Aula på Langsøskolen ikke flyder over med beskeder. Og 

der skal være en vigtig opmærksomhed på at få alle forældre til aktivt at forholde sig til 

den kommunikation, der kommer på Aula. 

 

3) Status på skolebestyrelsen 

 18.30 - 18.45 

Majas søn har skiftet skole til sportsklasse på Sølystskolen. Katja har ønsket at 

udtræde. 

- Vi mangler to medlemmer efter Maja og Katja 

- Budgetudvalg (Claus og Keld - foreløbig ikke flere repræsentanter her) 

- Fælles opslag til alle forældre på Aula. Herefter vil både ledelse og 

bestyrelsesmedlemmer desuden prikke til forældre, som tidligere har vist 

interesse eller som kunne supplere godt ift øvrig bestyrelse. 

- Medarbejderne orienteres i kommende nyhedsbrev om at der er brug for at de 

melder potentielle bestyrelseskandidater ind til Keld 

https://docs.google.com/document/d/1miGDHpfGFCSr-U0rA-YWAaNeojXTw64U/edit?usp=share_link&ouid=116281443183738467890&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1miGDHpfGFCSr-U0rA-YWAaNeojXTw64U/edit?usp=share_link&ouid=116281443183738467890&rtpof=true&sd=true
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3a) Videre med gode ideer til kvalificering af bestyrelsesarbejdet 

 18.45 - 19.00 

Link til dokument med forslag til forbedringer/opmærksomheder 

https://docs.google.com/document/d/1cKbzfxgPGUrPGhlpKmAzN0Dbgv74yhZqKpQoWk

MoeLQ/edit?usp=drivesdk 

Link til årshjul Foreløbigt Årshjul skolebestyrelse 22-23.docx 

 

Formålet med dette punkt er at sikre, at vi i bestyrelsen dels har fat i de rigtige temaer, 

og at behandlingen foregår både smidig og struktureret. 

Der kan noteres i dokumentet bag ovenstående link indtil mødets start. 

Referat:  

Vi vil lave et årshjul, som strækker sig over flere år, så det gøres tydeligt at der er flow 

og mulighed for tilbagevenden til punkter, der kræver opfølgning. 

Vi skriver punkter ind fra dokument om forslag til forbedringer til bestyrelsesarbejdet.   

Keld justerer og sammenskriver. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://docs.google.com/document/d/1cKbzfxgPGUrPGhlpKmAzN0Dbgv74yhZqKpQoWkMoeLQ/edit?usp=drivesdk
https://docs.google.com/document/d/1cKbzfxgPGUrPGhlpKmAzN0Dbgv74yhZqKpQoWkMoeLQ/edit?usp=drivesdk
https://docs.google.com/document/d/1orc2ofgDb-m6j-IMRJD14cjIujR3rAhw/edit?usp=share_link&ouid=116281443183738467890&rtpof=true&sd=true
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4) Status Inklusion 

19.10 - 19.45 

 Orientering om status, prioriteringer og arbejdsgange i Solen. 

 Line laver et oplæg, og herefter mulighed for spørgsmål og drøftelse. 

 

I forlængelse heraf drøftelse om forældresamarbejde og forventninger hertil i Solen,  

hvor der indtil nu ikke har været tradition for forældreråd. 

Skal vi arbejde for et store og et lille forældreråd i Solen? 

Er vi dygtige nok til at invitere ind til tæt forældresamarbejde i Solen? 

 

 Referat: 

Orientering ved Keld om holdsammensætning,  faglighed, størrelse, udviklingstiltag. 

Sammenhæng mellem og forskelle på hold og D-klasser. 

Konklusion er, at vi oplever en meget god gænge i Inklusion - altid med plads til fortsat 

udvikling. 

Der arbejdes videre med en forældrerådsstruktur i Solen, når en ny pædagogisk leder 

er på plads 

 

5) Outdoor på Langsøskolens grund 

 19.45 - 20.00 

 Orientering om status og den videre vej herfra. 

 V. Keld som orienterer fra arbejdsgruppen. 

 

Orientering om status på samarbejdsprojekt med andre aktører. Der er tanker om et 

mountainbikespor og en pumptrack. Der er møde i den kommende uge 

Bestyrelse bakker fortsat op om projekt, og vil gerne se en konkret projektbeskrivelse 

og økonomiplan inden der investeres yderligere. 

Drøftelse om muligheder for at skalere projekt op. Vi konkluderer, at vi gerne vil udvide 

et relevant projekt, men at det prioriteres højere, at vi kommer i gang med konkrete 

tiltag, så projektet lever og er i gang. 

 

4) Nyt fra skoleledelse/skolebestyrelse/medarbejdere 

20.00 - 20.20  

Fra ledelse 

- Status på ansættelser - Simon, Stine, Julia + Valentins stilling (Jimmi) 

- Orientering om status på Inklusionskapacitet i forlængelse af indsendt 

høringssvar 

- Ansættelsessamtale pædagogisk leder 5. december 

- Henvendelse vedrørende besparelser på bus 

- Produktionskøkken 

- Møde med Trafik og Vej 

- Kostpolitik 
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- SSP-sag med 8. klasse og Super brugsen 

- Besøgsdag kommende 7. klasse-elever fra Voel og Resenbro 

- Rengøringsdag 

Fra skolebestyrelse 

- Fra Dialogmøde den 7. november v. Desiree 

Nu er noter fra gruppedrøftelserne og noter fra plenum at finde på 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/2022 i boksen 

”Møde den 7. november 2022 i Dialogforum for Skoleområdet”. Nederst i samme 

boks er desuden et samlet dokument, hvor alle skolebestyrelsernes besvarelser 

på de udsendte spørgsmål er samlet i ét dokument med indholdsfortegnelse. 

-  

Fra medarbejdere 

 

 

8) Eventuelt 

20.25 - 20.30 

 Julefrokost på kommende møde. 

 

Kommende punkter 

● Opsamlet plan for branding 

● Hvad vil vi gerne have på som punkt til fællesmøde med Voel og 

Resenbro? 

o Dialog og respons på forældres manglende brug af Aula 

o Forældrerådsstruktur Solen og D (afventer ny pædagogisk leder) 

 

 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/2022
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/2022
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/2022

